
  

 

 

Aan: College van Burgemeester en Wethouders  

Postbus 18  

7550 AA Hengelo  

Per e-mail via: raadsgriffie@hengelo.nl 

 6 april 2023 

Betreft: nadere schriftelijke vragen over voorgenomen vestiging bedrijf NX Filtration in Hengelo 

 

Geacht college, 

Op 8 december vorig jaar heeft onze fractie vragen gesteld over de voorgenomen vestiging van het 

bedrijf NX Filtration nabij de Haaksbergerstraat ten zuiden van het Twentekanaal in Hengelo die u op 

20 december beantwoord heeft. 

Ons bleek naderhand dat er op 19 januari een informatiebijeenkomst is gehouden, waarvoor 

bedrijven van het Bedrijvenpark Twentekanaal Hengelo door de gemeente Hengelo zijn uitgenodigd 

om te horen over de plannen die NX Filtration met de nieuwe vestiging heeft.  

Op vrijdag 31 maart verscheen een hoofdartikel in de Tubantia met nadere informatie over de 

voorgenomen vestiging van dit bedrijf. Zo blijkt het bedrijf water te willen betrekken uit vier 

bronnen, te weten grondwater, water uit het Twentekanaal, leidingwater/drinkwater van Vitens en 

water verkregen uit membraan-gezuiverd rioolwater.  

Deze week, 3 april, kwam het RIVM met een oproep: “Snel actie nodig om drinkwatertekort in 2030 

te voorkomen”, met de waarschuwing dat met name in Overijssel de situatie rond 2030 nijpend zal 

zijn en er ook al in 2020 onvoldoende drinkwater was om vraagpieken op te vangen. 

Dit heeft bij ons geleid tot verder navragen bij gemeente, provincie en bij Vitens.  

Dit leverde ons het volgende beeld op:  

 De raadsfracties waren niet op de hoogte/niet uitgenodigd voor de informatiebijeenkomst 

op 19 januari jl. 

 Binnenkort zal de provincie Overijssel een vergunning willen afgeven in het kader van de 

Waterwet. Deze zal ter inzage komen. Het gaat hier om een ontwerp-vergunning voor 

grondwateronttrekking door het bedrijf ten behoeve van proceswater. 

 De gemeente Hengelo blijkt in het kader van de omgevingswet een vergunning af te geven 

voor het oprichten/bouwen van het bedrijf en een bouwobject bij een inlaat van water aan 

het Twentekanaal. 

 Bij navraag laat de gemeente weten dat het dit bedrijf ondanks de mogelijke bezwaren zeer 

graag op deze plek wil laten vestigen, mede vanwege de schaalsprong, uitbreiding van het 

aantal werknemers/inwoners. Mede daarom is een positief advies gegeven richting de 

provincie die de watervergunning moet afgeven.  

 De dienst die gaat over vegetatie en groen in de gemeente blijkt zich intern met zorg en niet 

positief te hebben uitgelaten over de voornemens van dit bedrijf ten aanzien van de enorme 

grondwateronttrekking, die naast algehele verdrogingseffecten op de vegetatie in de 

omgeving ook een voorziene ernstige verdroging voor bomen in de omgeving 

Haaksbergerstraat tot gevolg zal hebben.  

 Vitens heeft, anders dan de gemeente in haar beantwoording op onze vragen van 8 

december schetst,  grote bezwaren tegen bodemwateronttrekking van bedrijven in deze 



regio in het algemeen, en heeft dat voor dit specifieke geval ook bij de provincie laten weten. 

Vitens maakt zich in dezelfde mate als waarin het RIVM de noodklok luidt over toekomstige 

drinkwatertekorten zorgen over de mogelijke grondwateronttrekking vanwege de plannen 

van dit bedrijf. In deze kon Vitens het met ons eens zijn dat de beoogde locatie in Hengelo 

verre van ideaal is, en een locatie in de buurt van voldoende open water, bv. het IJsselmeer, 

verreweg de voorkeur zou verdienen.  

Al met al bekruipt ons het gevoel dat het college het economisch belang, mede ingegeven door 

het dubieuze uitgangspunt van een ‘schaalsprong’, laat prevaleren boven belangrijke zaken als de 

garantie op voldoende leverzekerheid van drinkwater en een bijbehorende gezonde 

grondwaterstand in de bodem. Zeker als deskundige partijen als Vitens en de afdeling groen 

binnen de gemeente ernstige zorgen hebben, moet de gemeente misschien heroverwegen of de 

vestiging van dit bedrijf wel zo’n goed idee is. 

Vandaar de volgende vragen aan het college: 

1. Is zij het met de SP fractie eens dat een informatiebijeenkomst over de vestiging van een 

bedrijf met deze omvang nuttig en noodzakelijk is om ook voor andere belanghebbenden en 

zeker ook voor raadsleden, Statenleden te organiseren? 

2. Zo nee, waarom niet? 

3. Zo ja, is het college van plan een dergelijke bijeenkomst met de leiding van dit bedrijf zeer 

binnenkort te faciliteren? 

4. Heeft het college met Vitens contact gehad over de beoogde komst van NX Filtration, 

wetende wat de enorme waterbehoefte van dit bedrijf zal zijn? Zo ja: hoe gaat het college in 

deze om met de belangen van Vitens (en daarmee ook de inwoners) voor wat betreft de 

leveringszekerheid van water? 

5. Hoe ziet het college de dringende oproep van het RIVM van deze week in het kader van de 

beoogde vestiging van het bedrijf NX Filtration op deze locatie in Hengelo? 

6. Is het college het met ons eens dat de beoogde vestigingslocatie voor wat betreft het 

onttrekken van grondwater, het gebruik van eventueel zeer schaars drinkwater - en ook vaak 

tegelijkertijd schaars oppervlakte(kanaal)water - een verre van ideale plek is en dat er in 

andere regio’s op dat vlak uitstekende alternatieve locaties te vinden zijn? 

 

 

SP-fractie  


